
Prvi premiki pri
odpravljanju črnih gradenj

Težavam s črnimi gradnjami v naši občini ni
videti konca, čeprav v zadnjih mesecih podira-
nje na črno zgrajenih objektov uspešno poteka.
Odkar so se prebivaici južnega dela Rakove
jelše (torej dela na drugi strani južne obvoznice)
odpravili pred poslopje Mestne skupščine. da bi
si izborili električni tok, se za črne gradnje bolj
zanimajo tudi na mestni skupščini in mestnem
izvršnem svelu. V obdobju od letošnjega prvega
marca pa do 29. septembra je bilo v Ljubljani
začetih 80 novib čmih gradenj in 11 od teh
objektov je že vseljenih. Vsi stojijo v naši obči-
ni. Štiije med temi 11. objekti so zrastli v jui-
nem delu Rakove jelše, čeprav so se sianovalci
ob dogovorih za napeljavo električne energije
obvezali, da bodo poskrbeli za to, da na njiho-
vem območju ne bo oa novo zgrajen in naseljen
noben objekt več.

Elektrike še ne bo
Tako mestni tudi kot naš izvršni svet je zato

sklenil, da bodo do nadaljnjega (dokler bodo ti
objekti stali) ustavili vse postopke za napeljavo
elektrike v ta del črnega naselja na jugu naše
občine. Stane Droljc je ob tem tudi dejal, da se
izvršni svet pravzaprav ne bo vtikal (vsaj ne za
zdaj) v odstranitev teh objektov (in v njihovih
stanovalcev) in da naj z novimi prebivalci »opra-
vijo« kar ostali črnograditelji sami, ker bodo
sicer ostali brez elektrike - ker se pač niso držali
dogovora. Ob razpravi o črnih gradnjah pa je
naš izvršni svet sklenih tudi to, da morajo Ljub-
ljanske mlekarne, ki so lastnk zemljišča. kjer je
bilo nekaj črnih objektov ob Cesti dveh cesarjev
že odstranjenih, poskrbetti za sanacijo tega
zemljšča. Možna rešitev je takojšnja zasaditev te
zeralje s topoli, še posebno zato, ker je to zem-
ljišče za črnograditelje še posebno privlačno za-
radi napeljane tekoče vode.

Oba izvršna sveta sta tudi sklenila, daje treba
s stanovalci južnega dela Rakove jelše organizi-
rati sestanek in jih seznaniti s sedanjim stanjem
in odločitvami v zvezi z napeljavo elektrike. Ob
tem je Stane Droljc še poudaril, da bodo do
elektrike ljduje na tem območju vedno težje
prišli, ker so štirje »kandidati«, ki bi prišli v po-
štev za napeljavo elektrike, že »odpadli« iz tega
ali onega vzroka. To pa pomeni, da se pridobi-
tev priključka za tiste, ki so še ostali, zelo podra-
ži. saj novi prišleki ne morejo in ne smejo prev-
zeti mesta prejšnjih kandidatov.

Rušenje in preselitve
V materialu, ki ga je obravnaval izvršni svet,

je med drugim napisano, da se odpravljanje
črnih gradenj v naši občini uspešno odvija pred-
vsem zaradi velike zavzetosti Staneta Droljca in
komiteja za urejanje prostora. Tako so »padle«
barake na Rakovi jelši in tudi zidani objekt na
Koseskega 39. Z denarjem Stanovanjske skup-
nosti Ljubljana so bili adaptirani prostori v lese-
nih objektih ob Cesti v Mestni log, last Gradisa
in SCT, in v te adaptirane stanovanjske prostore
so bile preseljene družine iz zidanega objekta
ter osem družin s celotnega območja Rakove
jelše. Ena od družin z zemljišča Ljubljanskh
mlekarn pa se v objekte ob Cesti v Gorice ni
hotela preseliti.

O črni gradnji tudi republiški
izršni svet

Kako zelo si v naši občini prizadevajo, da bi
čim uspešneje odpravljali črne gradnje, dokazu-
je tudi aktivnost delegatov v republiški skupšči-
ni. Pobuda za nekatere spremembe zakonodaje
na tem področju je že rodila sadove, saj je o njej
že razpravljal tudi republiški izvršni svet. Ob
spremembi zakonodaje na področju urejanja na-
selij bo tako skrajšan rok za vložitev prošnje za
pridobitev lokacijske dokumentacije s 30 na 15
dni. To pomeni, da bo črnograditelj, ki mu bo
urbanistični inšpektor izdal odločbo o ustavitvi
gradnje, moral prošnjo vložiti veliko hitreje. Če
odgovora na vlogo ne bo prejel v 15 dnh, to ne
bo pomenilo pristanka občinskega upravnega
organa, da lahko z gradnjo nadaljuje, kot je to
sedaj, ampak bo to pomenilo še nadaljnjo pre-
poved nadaljevanja gradnje. Če črnograditelj
v 15 dneh prošnje ne bo vložil, bo urbanistični
inšpektor lahko ukrepal in dal črno gradnjo
podreti, ne da bi čakal na izide pritožb in po-
dobnih postopkov.

Druga stvar, ki bo obravnavana na republiški
ravni ob pripravi nove zakonodaje je ta, da za
adaptacije in podobne stvari ne bo več zadosto-
vala le priglasitev del, ampak si bo moral inve-
stitor pridobiti temeljitejšo dokumentacijo. Vse
predložene spremembe bo republiška skupščina
obravnavala že v začetku prihodnjega leta. torej
čez nekaj mesecev, sprejetje teh sprememb pa
bo orožje več v rokah inšpektorjev in upravnih
organov v borbi proti širjenju črnih gradenj.
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